
LOVRO MARKOVIĆ:  

- Poštovani gospodine gradonačelniče, evo kao zastupnik sa Zagrebačkog Trnja htio 

bih se danas dotaknuti jedne teme o kojoj ste i vi pričali u predizbornoj kampanji. Radi se o 

starom trnjanskom placu, radi se o jednom mjestu koje je jedna od najstarijih zagrebačkih 

tržnica, koje je još u stara vremena predstavljao središte društvenog života toga kvarta.  

Današnje stanje starog placa najbolja je slika dosadašnjeg upravljanja Gradom 

Zagrebom. Ono što stari Trnjani smatraju vrijednim biserom prošla je vlast dovela do rugla i 

sramote nadomak Lisinskog. Ne znam jeste li svjesni ali sama čestica na kojoj se nalazi plac 

ni po GUP-u više nije određena kao parcela za tržnicu.  

Uz dugotrajno odbijanje zahtjev pojedinih obrtnika da zakupe prostor na tržnici, sama 

činjenica da je nema ni u GUP-u pokazuje nastojanja dosadašnje vlasti da spomenutu parcelu 

prenamijeni za nešto drugo, za skupocjenu stanogradnju ili nešto treće u kvartu u kojem osim 

spomenute tržnice nema nikakvih drugih društvenih sadržaja. Protiv sporne prenamjene 

zemljišta Trnjani su pokrenuli peticiju za očuvanje placa u kojoj sam i sam sudjelovao, u 

kojoj smo skupili preko tisuću potpisa u više od nekoliko dana.  

No, ni otkad ste vi gradonačelniče preuzeli vlast Tržnice Zagreb nisu omogućile zakup niti 

jednog jedinog poslovnog prostora na staroj tržnici Trnje a nisu prošle niti dvije godine otkad 

je posljednji posjedavac posljednja trgovina zapravo napustila samu tržnicu. Osim što je 

mjesto ostalo potpuno napušteno i noću privlači sumnjiva lica ono se uopće ne održava pa 

predstavlja i realnu opasnost za građane koji kroz njega prolaze.  

S obzirom da ste gradonačelniče u svom predizbornom programu najavili obnovu 

starog trnjanskog mjesta druženja zanima me u kojoj su fazi nastojanja da se to ostvari? Zašto 

je i danas nemoguće zakupiti prostor na trnjanskoj tržnici te hoće li se pronaći rješenje za 

obnovu? Hoće li spomenuta javna površina za početak barem biti dovedena u stanje koje ne 

ugrožava sigurnost prolaznika? Najgore je što se trnjanski plac  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

godinama spominje samo pred izbore a vi 

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

 

LOVRO MARKOVIĆ:  

- gradonačelniče a i mi ovaj put moramo dokazati suprotno.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Odgovor će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Hvala na pitanju zastupniče Marković.  

Za početak namjena tržnice, tržnice mogu biti apsolutno u svim namjenama koje se 

nalaze u GUP-u. Tako da nije točno da tamo ne može bit tržnica.  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

Dobro. Dobro, O.K., onda vi znate.  

Kao drugo, kao drugo znači nije namjera gradske vlasti tamo to prenamijeniti u bilo 

kakvu višestambenu gradnju koju ste spomenuli. Ne znam otkud vam ta uopće informacija. 

Ta peticija koju ste spominjali kada je ona bila, prije koliko? Jel' to nešto novo ili?  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

Prije godinu, godinu i pol. A O.K. znači ono, ne znam doista otkuda informacija da će 

nova gradska vlast pretvoriti nešto što je potencijal. Ja se s vama slažem, to je potencijal. Ne 

nužno čak možda za tržnicu, tržnicu gdje se prodaje voće i povrće nego moguće i za neki 



centar, možda neke obrtnike, tržnicu obrtnika. Znači možda za neki kulturni manji centar, 

različite sadržaje. Ona je definitivno na super lokaciji, skrivena je na neki način i ideja je da se 

to revitalizira a ne da se to proda i da tamo budu stambene zgrade. Tako da u tom smislu ne 

morate brinut.  

Što se toga tiče da se navodno tamo ne može zakupiti prostor provjerit ćemo a isto 

tako i vidjet šta je, jer ono šta je bila isto tako ideja da to prijavimo na EU projekt i čekamo 

MPO natječaje upravo za ovakve namjene i da pokušamo onda to prijaviti na EU projekte za 

nekakvu revitalizaciju jer tamo treba uložit. Ono mislim znate u kakvom je stanju i u tom 

smislu je to definitivno potencijal koji treba revitalizirati u nekom najkraćem mogućem roku s 

obzirom na raspoloživa financijska sredstva.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Imamo zahtjev za dodatnim pojašnjenjem. Zastupnik Lovro Marković, 

izvolite.  

 

LOVRO MARKOVIĆ:  

- Gradonačelniče, nisam vas optužio da je to vaša namjera ali činjenica je da druge 

gradske tržnice su označene kao posebna zona odnosno predviđena za samu tržnicu. To nije 

slučaj s tržnicom Trnje. I također nedavno je objavljen natječaj Zagrebačkih tržnica u kojem 

se ni jedan prostor na tržnici Trnje ne omogućava za najam.  

Ja moram naglasiti da smo i mi u predizbornoj kampanji više puta održali konferencije 

za novinare. Još u ožujku 2021. gospodin Troskot i ja smo održali konferenciju na samoj 

trnjanskoj tržnici na kojoj smo dali prijedlog da se stara tržnica obnovi na ovaj način, da se 

radi o jednom centru za OPG-ovce, za deficitarne obrtnike i zanimanja. Nekih mjesec dana 

kasnije se potpuno identičan prijedlog našao i u vašem programu. Meni je drago da se to 

dogodilo ali nadam se da ćemo zajedno nastojati to što prije riješiti.  

Tada smo predložili ono što zapravo želim ponovno predložiti s ove govornice a to je 

da trnjanski plac mora postati mala tradicionalna tržnica na kojoj bi stari deficitarni obrti, 

urari, postolari, kišobranari itd. mogli dobiti prostorije po povlaštenim cijenama. Upravo 

privlačenjem takvih obrta na jednom mjestu uz zapravo samo geografsko središte Zagreba 

olakšali bi smo i građanima pristup samoj tržnici. Domaća hrana, OPG-ovi, kumice, odlično 

bi se uklopili u ovakav jedan eko etno plac. Čak predlažemo ovdje danas da ga i nazovemo 

trnjanskim eko placem te ga kao takvog unesemo u sve turističke vodiče i sve turističke ture 

grada Zagreba. Ali za to morate gradonačelniče sudjelovat i vi i Turistička zajednica i Tržnice 

Zagreb i svi ostali relevantni akteri.  

Nema bolje tržnice od trnjanske za ovakva projekt. Osim što je stara ima naslijeđe, mala je, 

relativno jednostavna je za obnovu, odlično je prostorno pozicionirana odmah pokraj 

Lisinskog pa zašto ne bi svaka turistička tura u Zagrebu ili započela ili završila upravo na 

takvom mjestu.  

I najbolje od svega ovaj projekt neka se realizira ovako kako ste rekli. Nema potrebe 

da se nužno financira iz gradskih financija. Moguće ga je kao kulturno dobro prijaviti na 

Europske projekte, moguće je možda pronaći i privatno vanjsko financiranje ali ono što je 

najbitnije je da napokon evo godinu dana  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

nakon što ste dobili izbore s ovim projektom i krenemo. Dobro odrađena ideja  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

 

 



LOVRO MARKOVIĆ:  

- vizija može nadomjestiti puno rupa u gradskom proračunu.   

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

 

LOVRO MARKOVIĆ:  

- Evo, hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Gradonačelnik će dati dodatno pojašnjenje. Izvolite.  

 

LOVRO MARKOVIĆ:  

- Jel' vam se sviđa slika?  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- A dobro sad ove, sad ove fore tko je krenuo prvi, čija je prva ideja nije, manje je 

bitno ali čisto ajde kad ste već to spomenuli naši vijećnici u VGČ-u, Vijeću Gradske četvrti 

Trnje, su još 2017. upozoravali na to da se ne bi trebao izgubiti taj prostor i da bi ga trebalo 

revitalizirat. Tako da to je četiri godine prije kampanje za ove lokalne izbore al' nema veze. I 

to postoji pisani zaključak i sve, al' dobro nebitno.  

Slažemo se. Znači treba, želimo revitalizirati taj prostor. Nisam siguran da tamo 

trebaju biti OPG-ovi, znači ne mislim takve stvari donosit iz prsta nego uz analize sa 

stručnjacima, šta bi tamo bilo prigodno a šta bi bilo recimo u Branimirovoj. Branimirova 

tržnica se jako malo sada koristi. Postoje neke možda inicijative i privatne oko financiranja za 

investicije koje su tamo potrebne i mislim da bi tamo definitivno OPG-ovi jako dobro došli. 

Al' opet nisam ja taj koji će to iz prsta niti vi ovako izvuć nego napravit analize i vidjet šta je 

primjereno za koju lokaciju. Al' definitivno se slažem s vama da se ta lokacija u starom Trnju 

može dobro iskoristit i ona je, evo ja mislim da dobar dio zastupnika nije tamo nikad ni bio. 

Ona je doista skrivena na neki način u tom kvartu i bilo bi loše da i neće se dogodit da se tamo 

dese višestambene zgrade koje su se dogodile u vrlo blizom susjedstvu. Ja mislim sto metara 

od te tržnice su niknule nove ogromne višestambene zgrade. Znači tu se isto slažemo. Sad je 

samo pitanje modela financiranja i sadržaja a to nek pokaže analiza.  

 

 


